
Riedsgearkomste 19 septimber 2024 

De eerste raadsvergadering na de zomer was afgelopen donderdag een feit. Met een goed 
gevulde publieke tribune en frisse energie trapt de raad af. 

Zoals gebruikelijk is het eerst tijd voor het vragenhalfuur. De FNP steekt van wal met vragen over 
PAS-melders en interimmers in Achtkarspelen. Dat zijn boerenbedrijven die na een rechterlijke 
uitspraak in onzekerheid zitten. “Kin de gemeente dit yn gearwurking mei de provinsje oankaarte 
yn De Haach?”, vraagt raadslid Wopke Veenstra. Wethouder Lea van der Tuin vindt het 
belangrijk om tot een oplossing te komen, dus is haar antwoord ‘ja’. Ze zegt toe om de 
beantwoording, inclusief technische details, na te sturen. 

Hink Speulman vraagt zich namens PvdA en GroenLinks af of het college betrokken is geweest 
bij de herverdeling van de blusgebieden van de brandweer in Fryslân. Achtkarspelen is een 
gemeente waarbinnen de blusgebieden namelijk opnieuw zijn verdeeld. “In post as 
Surhústerfean hie eartiids plakken dêr’t se as earste hinne rieden. No docht Droegeham dat”, 
legt Oebele Brouwer als portefeuillehouder uit. Hij ziet de teleurstelling bij de post in 
Surhuisterveen als een teken van betrokkenheid, maar benadrukt dat het college niet gaat over 
de herverdeling. “Dat is oan de Veiligheidsregio Fryslân.” 

Flekswenjen: in goed idee foar Achtkarspelen? 

De laatste jaren is de vraag naar woningen groter geworden dan het aantal beschikbare 
woningen: er is woningnood. Deze ontwikkeling raakt ook Achtkarspelen. De raad heeft zich in 
de woonvisie uitgesproken voor de komst van 50 flexwoningen voor 2026. Het college 
onderzocht de haalbaarheid daarvan met wooncorporatie SWA. Het rapport laat echter weinig 
voordelen zien ten opzichte van reguliere woningen. 

“Wij zijn niet blij met dit rapport”, begint Hink Speulman (PvdA). “Ik denk dat flexwoningen een 
aangename aanvulling op de woningvoorraad in onze gemeente zijn.” IJde van Kammen van de 
FNP begrijpt dat de SWA flexwoningen niet ziet zitten, maar ziet nog mogelijkheden. “Jo moatte 
it net sjen as dé oplossing, mar as in ûndersteuning om tiid te kreëarjen om te kommen ta 
reguliere bou.” 

Zelfstandig raadslid Albert van Dijk en Jeffrey Graansma (PVV) hebben allebei vragen over de 
termijn waarvoor deze flexwoningen worden ingezet. “Moat dit wat struktureels wêze, of is dit 
wat foar dizze perioade dat wy hjir op ynsette moatte?”, vraagt Van Dijk zich af. 

 “It moaie fan flekswenningen is datst per perioade sjen kinst hoe no fierder. It jout fleksibiliteit”, 
reageert Klaas Sietse van der Wal (ChristenUnie).  

“Het haalbaarheidsonderzoek biedt een eenzijdig beeld”, concludeert Rienk Schootstra (CDA). 
Het overgrote deel van de raad roept wethouder Lea van der Tuin op om flexwonen in 
Achtkarspelen nog niet op te geven, waar Van der Tuin bevestigend op antwoordt. “Wy tinke dat 
der mei oare partijen noch mear mooglikheden binne.” 

“Wy geane gewoan fierder en dat stimt ús posityf. Wêr’t it om draait binne de ynwenners yn 
dizze gemeente, en dêr is in fraach”, besluit Jacob Hooghiemstra van Gemeentebelangen 
Achtkarspelen.  

 

 



 

Motie vreemd: opvang Oekraïners aan de Optwizel in Twijzel? 

Een groep waarvoor ook een nieuw onderkomen moet worden gezocht, zijn de zeventig 
Oekraïners in de Fonteinkerk in Buitenpost. Zij kunnen daar nog tot 1 februari 2025 blijven. Het 
college heeft het oog laten vallen op een woning aan de Optwizel 55 voor de opvang van achttien 
van hen. “Twizel hat in soad ûnderfining mei de opfang, it wie it earste doarp yn ús gemeente dat 
Oekraïners opfong”, zegt portefeuillehouder Oebele Brouwer. 

Graansma (PVV) en zelfstandig raadslid Edwin de Vries hebben een motie vreemd aan de orde 
van de dag ingediend, omdat voor de opvang van het bestemmingsplan afgeweken moet 
worden. Graansma en De Vries vrezen voor precedentwerking. “As begûn wurdt mei it net 
neilibjen fan dizze regels, sette wy in stap op in glydzjende skaal. Wy roppe op om dit 
gedoochbeslút yn te lûken”, zegt Graansma. “Omwenners binne pas efternei ynformearre, 
sûnder mooglikheid ta beswier.” 

De Vries zegt niet tegen de opvang te zijn,“mar ik bin net in foarstanner fan dizze lytsskalige 
mooglikheden. Sy meitsje ynbreuk op in bestimmingsplan. Dat kin, mar je moatte it net te faak 
dwaan.” 

Ook andere partijen vinden dat de informatieverstrekking beter had gekund. “Wy binne as rie 
wer net ynformearre”, zegt Thea Kuipers (CDA). “It is in foech fan it kolleezje om op in gegeven 
stuit te sizzen: dy minsken moatte plak hawwe en wy fine dat dit kin”, antwoordt Brouwer. 
Tjitske Veenstra van GroenLinks wijst erop dat de informatie wel beschikbaar was. “It stie op de 
list fan ynkommen stikken, koest gewoan de mail checke en dan hiest it witten.” 

Net als de PvdA en GroenLinks spreekt de ChristenUnie zich nadrukkelijk uit voor de opvang: 
“Wat ús oanbelanget is it kolleezje goed dwaande om in plak te sykjen foar Oekraïners”, zegt 
Klaas Sietse van der Wal. 

Met drie stemmen voor van de PVV en raadsleden De Vries en Van Dijk en achttien stemmen 
tegen wordt de motie uiteindelijk verworpen. Daarmee blijft het besluit van het college, om 
achttien Oekraïners onder te brengen aan de Optwizel 55, overeind. 

Bent u benieuwd naar het hele debat over flexwoningen of de motie vreemd? Deze en eerdere 
raadsvergaderingen zijn terug te kijken via www.raad-achtkarspelen.nl. 

http://www.raad-achtkarspelen.nl/

